
 

Dan Udruge invalida rada Zagreba, 27. rujan 

 
ZAKLJUČCI, TEMATSKA KONFERENCIJA, četvrtak, 27. rujan 2012. godine  

Moderator: Anita Kajser-Brezak 

Konferencija je započela u 11,05 sati uz himnu Republike Hrvatske.  

Marija Topić, Predsjednica UIR Zagreba, pozdravila je sve prisutne, a potom je u ime 
pokrovitelja Ministarstva socijalne politike i mladih isto učinila i Bojana Antić-Brzica, 
viša stručna savjetnica uz čestitku za 46. obljetnicu UIR Zagreba te želju za daljnjim 
uspješnim radom. Na kraju pozdravnog govora prisutnima se u ime grada Zagreba 
sa nekoliko riječi hvale i čestitku obratila i izaslanica Gradonačelnika, Marija Mustač, 
Načelnica odjela za zaštitu osoba s invaliditetom pri Gradskom uredu za socijalnu 
zaštitu i osobe s invaliditetom. 

 

Nakon pozdravnog govora, a prema predviđenom vremenu, Anica Ježić, viša 
stručna savjetnica pri Ministarstvu socijalne politike i mladih, uz Power Point 
prezentaciju, u nekoliko je osnovnih i kratkih crta predstavila Zakon o socijalnoj 
skrbi te najavljene izmjene i dopune istog. Po završetku prezentacije, preostalo je 
vrijeme iskorišteno za pitanja i odgovore kako slijedi: 

- na molbu da se kaže nešto više o najavljenim izmjenama i dopunama Zakona 
o socijalnoj skrbi, A. Ježić odgovorila je da nema određene smjernice osim 
informacije da je radna skupina oformljena,  

- sa mišljenjem o prenisko određenim osnovicama za invalidske mirovine, A. 
Ježić se složila, no napomenula je da je odluku o istima donijela Vlada 
Republike Hrvatske u skladu sa mogućnostima države,  

- spomenut je problem doplatka za pomoć i njegu obzirom da iskustvo 
pokazuje da se za određivanje istog uvažava i cenzus, iako ne bi trebao. Na to 
je A. Ježić navela da postoji prijedlog inkluzivnog dodatka koji bi problem 
prenisko određenih osnovica donekle ublažio. Također je navela da postoji i 
opcija jednokratne pomoći, a za koju se podnosi zahtjev Centru za socijalnu 
skrb, 

- na ukazani problem ažurnosti, A. Ježić pozvala je da se obrati Ministarstvu 
socijalne politike i mladih koji će potom apelirati na Centre za socijalnu skrb, 

- na upit kako će se poticati rad udruga, A. Ježić odgovorila je da bi se u 
izmjenama Zakona svakako trebalo voditi računa o partnerima odnosno 
udrugama te ih podruprijeti financijskim sredstvima, 

 



 

 

- na pitanje što je sa jedinstvenim tijelom vještačenja i kada će isto početi sa 
radom A. Jezžić zamolila je da se pošalje pismeni upit, 

- sugestiju da se dobno ograničenje za status njegovatelja ukine A. Ježić 
prokomentirala je da postoji problem zbog Zakona o radu u kojem je 
navedeno da je osoba starija od 65 godina radno nesposobna, 

- apel da se konačno odvoje osobe sa  težim invaliditetom kao npr. osobe s 
obostranom amputacijom, A. Ježić prokomentirala je da je taj problem 
prepoznat u sustavu socijalne skrbi i ostalim sustavima koji se bave 
problematikom osoba s invaliditetom te je navela da je za rješavanje takvog 
problema potrebno uključiti sve sustave, 

- na pitanje postoje li realne mogućnosti za donošenje Zakona o osobama s 
invaliditetom na nivou države te mogućnost određivanja financiranja udruga 
bez javljanja na natječaje, odgovorila je B. Antić-Brzica: velikim sredstvima 
financirale su se udruge prijašnjih godina, no vlast se promijenila i 
ministarstvo razdvojilo te su ostala financijska sredstva za financiranje onih 
udruga čiji su trogodišnji programi ranije odobreni. 

 
Po završetku svih pitanja, sve prisutne pozdravio je i Gradonačelnik Grada Zagreba, 
Milan Bandić, a potom čestitao UIR Zagreba na dugogodišnjem zalaganju za osobe s 
invaliditetom i poželio uspješan daljnji i konstruktivan rad, kako ove konferencije 
tako i UIR Zagreba u budućnosti.  

 

Također prema predviđenom vremenu, Leke Sokolaj, izvršni direktor, Hrvatski 
savez udruga invalida rada ukratko je predstavio Nacrt prijedloga zakona o 
udrugama osoba s invaliditetom od posebnog interesa za Republiku Hrvatsku. Po 
završetku prezentacije, preostalo je vrijeme iskorišteno za pitanja i odgovore kako 
slijedi: 

- na upite o financiranju udruga i eventualnoj obavezi umrežavanja, L. Sokolaj 
odgovorio je da je sustavno financiranje saveza i udruga provedba 
Nacionalne strategije te da do sada to nije bila obaveza. Naglasio je da se ovim 
Zakonom želi postići pozicija odnosno status od javnog interesa jer su na taj 
način riješene financije u još četiri zakona. 

Po završetku svih pitanja, L. Sokolaj zahvalio je na pažnji te je M. Topić, predsjednica 
UIR Zagreba zatvorila konferenciju i pozvala na domjenak.  

 

Anamarija Lazić, zapisničar               Marija Topić, predsjednica 


